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Jak vypadá 
areál Expa 
v Šanghaji 

dnes

ČÍNO! JEŠTĚ NEODCHÁZÍM…
Stipendium do Číny jsem dostal na rok. Když se přiblížil čas 
mého odjezdu, propadal jsem depresi. Předtím byla Čína 
země, kam se chci jet podívat. Po prvním roce mě však Čína 
nadchla ještě víc, stala se zemí, kde jsem chtěl žít. Místo toho 
jsem z ní musel najednou odjet. Kdy se budu moct vrátit?

Ukázalo se, že dřív, než jsem čekal. Moje starší sestra je 
novinářka a shodou okolností dělala rozhovor s ředitelkou 
slovenského pavilonu na světové výstavě Expo, kde hledali 
čínsky mluvící brigádníky. Díky tomu jsem se mohl vrátit 
do Číny dva měsíce poté, co mi skončilo stipendium.

Pro Čínu bylo světové Expo Šanghaj 2010 velmi důležité. 
Dva roky předtím uspořádali olympiádu, která z Číny udě-
lala aktuální téma v dobrém  i ve zlém. V každém případě 
to byl moment národní hrdosti a Expo nesmělo zaostávat. 
Přijížděli tam návštěvníci z celé Číny. Mnohé vesnice a měs-
ta organizovaly dokonce autobusové zájezdy, důchodci 
dostávali lístky zadarmo a téměř každá rodina v Číně tam 
poslala aspoň jednoho zástupce. Expo bylo každý den do-
slova zasypané davy lidí. Rekord padl, když se v rámci jed-
noho dne dostavil do areálu více než milion návštěvníků! 
Dodnes si na ten den pamatuji, bylo neuvěřitelné horko 

Šanghaj.
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